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P R O T O K Ó Ł  NR  XXVIII / 08 
 
 
z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 30 grudnia 2008 roku w sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy pod przewodnictwem pani Sabiny Sokół – Przewodniczącej Rady Gminy 
 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji – 14 
 
 
Radni Rady Gminy obecni na sesji: 
1.Braliński Zbigniew 
2.Gładysz Irena 
3.Grześlak GraŜyna 
4.Kmiecik Jan 
5.Majtyka Grzegorz 
6.Mielczarek Marek 
7.Piśniak Arkadiusz 
8.Podyma Zbigniew 
9.Rzepka Wiesław 
10.Słowik Zdzisław 
11.Sokół Sabina 
12.Strózik Teresa 
13.Szaniec Wojciech 
14.Wolna Genowefa 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  
1.Marek Kieler   - radny Rady Powiatu Wieluńskiego 
2.Tomasz Kącki   - Wójt Gminy Mokrsko 
3.Stanek Małgorzata - inspektor w UG 
4.Piekarek Sylwia - inspektor w UG 
5.Braliński Stanisław     - sołtys sołectwa Motyl 
6.Wróbel Stanisław       - sołtys sołectwa Brzeziny 
7.Ptak GraŜyna             - sołtys sołectwa Jasna Góra 
8.Ciura ElŜbieta            - sołtys sołectwa Mątewki 
9.Komor Danuta           - sołtys sołectwa Mokrsko II 
10.Szajsner Beata        - sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
11.Czart Wiesława       - sołtys sołectwa Chotów 
12.Szkudlarek Zbigniew – sołtys sołectwa Komorniki 
 
 
Ogółem w obradach XXVIII sesji Rady Gminy udział wzięło 26 osób. 
 
 

Porządek  obrad sesji: 
 
1.Otwarcie sesji i stwierdzeni e prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
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3.Przyjecie protokółu z XXVII sesji Rady Gminy 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Zmiany w budŜecie gminy na 2008r 
6.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
7.Zamknięcie obrad sesji 
 
 

 
P u n k t  1 

 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 
 

Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady -  otworzyła XXVII sesję Rady Gminy. Stwierdziła wymagane 
kworum radnych do podejmowania uchwał i wniosków i następnie powitała wszystkich obecnych na 
sesji. 
 
 

 
P u n k t  2 

 
Ustalenie porządku obrad sesji 

 
 

Do porządku obrad  jaki został radnym przesłany łącznie z zaproszeniem na sesję nie wniesiono uwag. 
Został przyjęty  jednogłośnie przez Radę Gminy. 

 
 

P u n k t  3 
 

Przyjęcie protokółu z XXVII sesji Rady Gminy 
 

Protokół z XXVII sesji Rady Gminy był wyłoŜony  na sali obrad przed sesją. Do protokołu nie wniesiono 
uwag. Został przyjęty bez odczytywania. 

 
 
 
 

P u n k t  4 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono: 
- radnego Podymę Zbigniewa 
- radną Wolną Genowefę 
- radnego Mielczarka Marka 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy przyjęła. 
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P u n k t  5 
 

Zmiany w budŜecie gminy na 2008 rok 
 

Głos zabrała pani Sylwia Piekarek -   proponuje się dokonać zmian w budŜecie gminy na 2008 rok w 
sposób następujący: 
- w  Dziale  400 – wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę  
  zwiększa się wydatki bieŜące o 7.000 zł, w tym  rozdział – Dostarczanie ciepła o 4000 zł z 
przeznaczeniem na zakup   opału   dla ośrodka zdrowia w OŜarowie i  rozdział    Dostarczanie wody o 
3000 zł na zakup materiałów   i wyposaŜenia. 
- w Dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa 
  zwiększa się wydatki bieŜące w rozdziale Gospodarka gruntami i nieruchomościami  o 5.000 zł. na 
  zapłacenie rachunków za wykonanie tablic informacyjnych do parku w Mokrsku oraz w OŜarowie przy 
  stawach i na Motylu 
- w dziale 710 Działalność usługowa  
  Zwiększa się wydatki bieŜące w rozdziale Pozostała działalność o 2.000 zł. O tyle zabrakło środków na 
  projekt załoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energią elektryczną i paliwa gazowe dla gminy 
  Mokrsko 
- w dziale 757 -  Obsługa długu publicznego 
  Zwiększa się wydatki bieŜące o 25.000 zł w rozdziale Obsługa papierów wartościowych, kredytów i 
  poŜyczek jednostek samorządu terytorialnego. Są to odsetki od zaciągniętych kredytów. 
- w  Dziale 758 – róŜne rozliczenia  
  zmniejsza się wydatki bieŜące w rozdziale Rezerwy ogólne i celowe o 25.000 zł. Zaplanowana była 
  rezerwa na usuwanie skutków klęsk Ŝywiołowych. W związku z tym, Ŝe nie wystąpiły takie klęski, 
  środki te proponuje się przenieść na poczet innych wydatków. 
- w Dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  
  Zmniejsza się wydatki majątkowe w rozdziale Gospodarka ściekowa i ochrona wód o 20.000 zł. Były to 
  środki zaplanowane na opracowanie projektu modernizacji oczyszczalni ścieków w Mokrsku,    pozycja  
  5 w Wykazie inwestycji gminnych i zakupów inwestycyjnych na rok 2008. W związku z tym, Ŝe   projekt 
  nie został opracowany środki  proponuje się przenieść.  
  Ponadto w tym samym dziale   zwiększa się wydatki bieŜące w rozdziale Oświetlenie uliczne  
  o 5.000   zł. 
- w Dziale 921 Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego  
  Zwiększa się wydatki bieŜące w rozdziale  Pozostała działalność o 1000 zł z przeznaczeniem na zakup 
  sprzętu muzycznego  dla orkiestry oraz puchary 
W wyniku propozycji tych zmian wydatki budŜetu gminy  na 2008r zarówno po stronie zwiększeń i 
zmniejszeń ulegają zmianie  o  kwotę 45.000 zł.  

W związku  z  przedstawioną  propozycją zmian ulega równieŜ zmianie wykaz inwestycji 
gminnych i zakupów inwestycyjnych realizowanych w roku 2008, i tak: 
- wykreśla się poz. 5  wykazu – Opracowanie projektu na modernizację oczyszczalni ścieków w 
  Mokrsku 
- zwiększa się o 3000 zł środki na budowę drogi wewnętrznej dojazdowej Nr 422 Komorniki-Pasternik / 
  poz.7 w tabeli/ i jednocześnie o taką samą kwotę zmniejsza się środki przeznaczone  na budowę drogi 
  na Brzezinach./poz.9 w  tabeli./ 
 
Wójt Gminy -  Na ostatniej sesji radny Piśniak  zwrócił się z zapytaniem, które  z zadań inwestycyjnych 
zaplanowanych na rok 2008 nie zostaną zrealizowane. 
Nie zostanie wykonane zadanie: 
-  „Zakup samochodu dla OSP OŜarów” /poz.13 wykazu/. 
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   Był ogłoszony przetarg na zakup samochodu i  został wyłoniony dostawca. W trakcie odbioru 
   stwierdzono, Ŝe nie wszystkie parametry samochodu odpowiadały wymogom jakie powinien spełniać 
  samochód bojowy poŜarniczy. Były równieŜ zastrzeŜenia do stanu pojazdu, tj.  po przeprowadzonych 
  szczegółowych oględzinach stwierdzono, iŜ w/w pojazd nosi ślady wcześniejszych napraw 
  blacharskich, jest porysowany. W związku z tym odstąpiono od zawarcia umowy za  porozumieniem 
  stron. 
- zakup samochodu  asenizacyjnego / poz.21 wykazu/  
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. /zał.Nr 1/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXVIII/145/08 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 
2008r  

P u n k t  6 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 
 

Przewodnicząca Rady  zwróciła się z zapytaniem; czy odpowiedzi na zgłoszone interpelacje na 
poprzedniej sesji satysfakcjonują radnych? 
Radny Majtyka –  Dziękuję za wydłuŜenie oświetlenia ulicznego w okresie świąt. Po Nowym roku  
proponuję wrócić do poprzednich zasad.  
Wójt Gminy –  Zakład Energetyczny przychylił się do naszej prośby i został wydłuŜony czas oświetlenia 
ulicznego Będziemy jednak więcej płacić za światło. Okazało się, Ŝe są róŜne taryfy a większość 
oświetlenia ulicznego  działa na taryfie DO1 wg której nie ma przerwy nocnej. Będziemy wnioskować o  
taką taryfę, która umoŜliwi przerwy w oświetleniu. 
Radny Szaniec – są drogi przy których lampy uliczne zapalają się w dzień gdy zgaśnie  słońce i jest 
dzień pochmurny, np. tak jest na drodze do cegielni JeŜeli lampy będą się świecić w dzień , to  rachunki 
za oświetlenie będą duŜe. UwaŜam, Ŝe naleŜałoby poczynić starania w celu wyregulowania załączania 
się oświetlenia lamp ulicznych.   
Pan sołtys Szkudlarek Zbigniew  
 - korzystając z obecności radnego powiatowego chciałbym ponowić wniosek o wykopanie rowów przy 
drodze powiatowej na Zmyślonie, oraz od Domu Dziecka do drogi na cmentarz i od p.Rychlika do drogi 
po byłej kolejce wąskotorowej. 
- Obok przystanku PKS przy remizie OSP w Komornikach stoi kosz na śmieci. NaleŜałoby go w jakiś 
sposób przymocować. 
- w związku z napływem na teren gminy obcokrajowców, mieszkańcy obawiają się ich poniewaŜ nie 
wiedzą kto to jest. Czy te osoby są zameldowane na naszym terenie czy teŜ mieszkają na „dziko”. 
Pan Marek Kieler, radny Rady Powiatu – jestem po wstępnych rozmowach z p.Burzyńskim, pozostaje 
tylko zaaprobowanie wykonania zadania przez Zarząd Powiatu. Mam obiecane, Ŝe jeśli będą tylko 
warunki pogodowe sprzyjały RDP przystąpi do kopania rowów. Mam tylko pytanie, jeŜeli przyjedzie 
sprzęt czy materiał /rury/ zgromadzony przez Urząd Gminy wystarczy na załoŜenie wszystkich 
przepustów. 
Będąc przy głosie chciałem poinformować, Ŝe uchwalony budŜet powiatu na rok 2009 wynosi około 54 
mln zł, z tego na drogi przeznaczona została kwota 3.817 tys. zł, w tym  wydatki bieŜące wynoszą 2.817 
tys.zł.. Nie jest to kwota duŜa. Jest jednak zapewnienie Zarządu Powiatu, Ŝe z nadwyŜki budŜetowej 
część środków zostanie przeznaczona na remonty dróg aby utrzymać je w stanie przejezdności. 
PoniewaŜ dotychczas zimy jeszcze nie było, zostaną zaoszczędzone równieŜ środki przeznaczone na 
zimowe utrzymanie dróg.  
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Będąc przy głosie chciałem podziękować p.Wójtowi za złoŜenie wniosku na  budowę drogi  w ramach 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. „schetynówka”. Gmina Mokrsko jest jedną z 2 
gmin wiejskich, które znalazły się na liście rankingowej województwie łódzkim. Do końca marca ma się 
ukazać lista ministerialna.   
RównieŜ powiat  wieluński złoŜył wnioski na 2 drogi. Na liście rankingowej znalazła się  droga 
powiatowa Sieniec-Masłowice-Lututów wraz budową chodników. Nie została uwzględniona droga na 
ul.POW w Wieluniu. 

Następnie poinformował iŜ w  budŜecie powiatu na rok 2009 jest przewidziana kwota 500 tys.zł 
na potrzeby szpitala  tj. zakup sprzętu medycznego oraz zagospodarowanie pomieszczeń na potrzeby  
laboratorium. 
Kontrakt z NFOZ szpital podpisał tylko na 2 m-ce, poniewaŜ nie wyraŜa zgody na kwotę 
zaproponowaną przez fundusz. / jest o 6 zł  niŜsza za 1 punkt niŜ w roku 2008 / 
Jeśli chodzi o szpitale  to polityka zmierza   w kierunku przekształcenia ich  w spółki prawa handlowego. 
Na mojej komisji będziemy rozpatrywać sprawę przekształcenia szpitala wieluńskiego, chcemy poznać 
jakie będą koszty  oraz skutki społeczne. 
 Z waŜniejszych  jeszcze zadań przewidzianych na rok 2009 to remont budynków oświatowych,  
/ Zespól Szkół Nr 5 i 2/. 
 
Wójt Gminy – my jesteśmy przygotowani na realizację zadania w takim zakresie jak było zgłoszone do 
Starostwa. 
Radny Szaniec -  pogłębione zostały rowy przy drodze powiatowej Mokrsko- OŜarów. Dlaczego jednak 
nie został udroŜniony przepust przy tej drodze zgłaszany przez p.sołtys Komor z Mokrska II. Jest to 
przepust przy zjeździe na Pastwy i Zimna Wodę. 
Radna Wolna -  poruszyła sporawe oświetlenia ulicznego. Zgłosiła wniosek o załoŜenie lamp ulicznych 
na kaŜdym słupie w Krzyworzece przy drodze  od cegielni w kierunku OŜarowa  oraz wykonanie 
oświetlenia ulicznego na łączniku kolonii Rumpel. Tam nie świeci się Ŝadna lampa. 
Radna Grześlak  
-  korzystając z obecności radnego powiatowego chciałam poruszyc sprawę wycięcia drzew  przy 
drodze powiatowej Mokrsko- Korea. Droga  jest wąska, nie ma praktycznie pobocza. Piesi i dzieci 
uczęszczające do szkoły chodzą środkiem drogi, co stwarza niebezpieczeństwo zarówno dla aut i 
pieszych. Sprawa była juŜ wielokrotnie zgłaszana przez mieszkańców oraz przez radnych na sesjach.  
Radny Powiatu , Kieler  Marek – część drzew zostało wyciętych. Będę rozmawiał w tej sprawie 
Kierownikiem PZD. 
Przewodnicząca Rady -  droga przez Koreę nie jest szeroka. NaleŜałoby wyciąć drzewa i wyfrezować 
pnie poniewaŜ wyrastają z nich odrosty i  wchodzą w pobocze. 
Radna Grześlak 
-  zgłosił się do mnie ze skargą pan Dzięcioł z Mokrska który mieszka w sąsiedztwie sklepu p.Doroby, 
chodzi o zakłócanie  spokoju, strzelanie z petard jeszcze przed Nowym Rokiem.  W tej sprawie 
podobno rozmawiał juŜ z p.Wójtem. Wydaje mi się, ze naleŜałoby zastanowić się nad cofnięciem 
koncesji na sprzedaŜ alkoholu.  
 -  Chciałam poinformować, iŜ radni z Mokrska jak co roku  ufundowali paczki świąteczne, w tym roku 
dla 5 dzieci .  
Przewodnicząca Rady – jeśli chodzi o skargę  p.Dzięcioła to naleŜałoby sprawdzić czy jest przepis 
mówiący kiedy moŜna z tych artykułów strzelać. Tematem powinna zając się Komisji ds. 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
Radna Strózik – chciałam zgłosić : 
- naprawę drogi Krzyworzeka – Turów tj.zasypanie dziur w drodze , odcinek drogi  jak kończy się asfalt 
- naprawę drogi- łącznik między drogą powiatowa a drogą Krzyworzeka-Chotów. 
Radny Majtyka – zgłaszam aby postawić drogowskazy informujące jak dojechać na przysiółki. 
Proponuję aby  środki na zakup znaków przeznaczyć z środków będących do  dyspozycji samorządu 
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wsi. NaleŜałoby rozeznać ile takich znaków jest potrzebnych aby przedstawić na zebraniach wiejskich 
gdzie dzielone są środki.  
Radny Braliński  
- mieszkańcy Lipia zwrócili się do mnie aby poszerzyć mostek , dołoŜyć rury na przepuście na końcu 
drogi Lipie w kierunku na Smugi. 
- na drodze – łącznik Orzechowie-Jasna Góra są wybite dziury. Mieszkańcy się  niecierpliwią i pytają 
kiedy zostanie naprawiona droga. Nie jest to duŜy odcinek drogi. Materiał - kamień na naprawę jest juŜ 
zgromadzony. 
Pan Zbigniew Szkudlarek, sołtys – przy robotach ziemnych podczas budowy drogi na Pasterniku został 
zerwany kabel telefoniczny przy posesji p.Zadwornego. Zgłaszał on kilkakrotnie sprawę do 
Telekomunikacji Związku Gmin ale bezskutecznie. Proponuję by Urząd Gminy wystąpił z pismem do 
TZG. 
Radna Gładysz  
– BudŜet Powiatu jest na rok 2009 został juŜ uchwalony. UwaŜam, Ŝe pieniędzy na drogi jest za mało, 
poniewaŜ nie są one w najlepszym stanie.  Czy zaplanowane 2 mln zł wystarczy. Jak będzie się 
odbywał podział tych środków na poszczególne drogi. 
- chciałam podziękować p.Wójtowi za wydłuŜenie godzin oświetlenia ulicznego w okresie świat. 
Radny Kieler -  na pewno Ŝyczenia nasze  jeśli chodzi o drogi powiatowe byłyby duŜe. MoŜliwości 
finansowe powiatu są jakie są. Na pewno będą realizowane zadania w ramach partycypacji  
samorządów gmin. Myślę, Ŝe nie powinno być tak źle.  
BudŜet powiatu jest inaczej skonstruowany niŜ budŜet gminy. Dochody własne stanowią tylko 10% 
ogółu wartości budŜetu, gdy w gminie 60%. Większość środków są to dotacje celowe i  subwencje. 
DuŜym cięŜarem dla powiatu jest szpital wieluński. 
Radny Szaniec   
- mieszkańcy OŜarowa zwracają się z prośbą o ustawienie  pojemników do segregacji śmieci 
naprzeciwko remizy OSP koło posesji p.PoraŜkowej /za starą lipą/ 
- Na zebraniu wiejskim 7 tys.zł zostało przeznaczone na zakup kruszywa na naprawę dróg w okresie 
jesiennym. Ludzie oburzają się, Ŝe kruszywo przeleŜało pół roku a drogi nie zostały naprawione. 
Naprawy wymaga droga przez Lasek. Pobocze jest wyŜsze niŜ droga  i  w czasie opadów woda płynie 
środkiem . Proponuję nawieźć na drogę 3 cm warstwę kruszywa i uwalcować. 
- Podobnie w złym stanie jest droga na Kocilewie, gdzie mieszka 20 rodzin i tez naleŜy ja naprawić. 
Wójt Gminy -   nasze drogi są budowane z róŜnych materiałów,  ruch na drogach jest coraz większy.  
Nawiezienie 3 cm kamienia na drogę nic nie da. DuŜy, cięŜki ciągnik przejedzie po takiej drodze i  dziury 
są powybijane na nowo. Najlepiej byłoby  budować drogi od podstaw. Zerwać wierzchnią warstwę 
nawieźć odpowiedni materiał i  połoŜyć asfalt. Są to jednak duŜe koszty. 
Radny Szaniec -  wnioskowałem  juŜ kilka  razy aby zaprosić na sesję naszych posłów, radnych 
Sejmiku Wojewódzkiego, radnych powiatowych by pomogli nam w pozyskaniu środków na realizację 
budowy kanalizacji w gminie.  Z budŜetu gminy nie jesteśmy tak duŜej inwestycji wybudować. 
Przewodnicząca Rady -  uwaŜam, Ŝe zaprosić moŜemy, ale nie na sesję. Proponowałabym 
zorganizować  spotkanie  z udziałem radnych , sołtysów  lub nawet mieszkańców gminy.  

 
 
 

P u n k t  7 
 

Zamknięcie obrad sesji 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła wyczerpanie się porządku obrad, podziękowała wszystkim za 
przybycie i następnie zamknęła obrady XXVIII sesji Rady Gminy. 
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Na dzisiejszej sesji zostały podjęte uchwały stanowiące integralna część protokółu: 
 

Lp. Nr uchwały W sprawie: 
 

1 XXVIII / 145/ 08 Zmian w budŜecie gminy na 2008 r 
 

 
 

 
Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano: 
 
 
Protokółowała:        Przewodnicząca Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak                 Sabina  Sokół 
 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu obrad sesji od strony 1 – 7 
2.Podjęte uchwały od strony 
3.Załączniki jak niŜej: 
 

Lp. Treść załącznika 
 

Ilość stron 

1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok 3 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


